

Сценарий фестиваля
Kings and Queens can do everything!
Kings and Queens…Can they do everything.
1-й ведущий:
 Dear quests, dear friends! We are glad to welcome you in our beautiful and cozy hall today.
2-й ведущий:  Дорогие гости, дорогие друзья! Мы рады приветствовать вас в нашем прекрасном и уютном зале.
We can say that a festival became a good tradition in our college.
1-й ведущий:  Мы можем сказать, что фестиваль стал хорошей традицией в нашем колледже.
 So it’s our 13’Th festival devoted to the British King’s and Queen’s dynasties and the modern popular stars – Kings and Queens of music, dancing, sport and so on.
2-й ведущий: Это наш 13-ый фестиваль, посвященный королевским династиям объединенного королевства, а также современным популярным звездам -  королям и королевам музыки, танца, спорта и т. д. 
1-й ведущий: So, we invite you to see our show and say «Welcome to our festival! »
2-й ведущий: Итак, мы приглашаем Вас на наше шоу и говорим Вам «Добро пожаловать на наш фестиваль»!
(Звучат фанфары, и зажигаем бенгальский фонтан.)
1-й ведущий: So, let’s begin!   (Звучит гимн «God save the Queen)





1-йведущий: 

(под гимн и слайд Букингемского дворца)
God save our gracious Queen
Long life and noble Queen
God save our Queen,
Send her victorious
Happy and glorious,
Long to reign over us
God save our Queen.

2-й ведущий:
 В своем национальном гимне британцы прославляют свою королеву, желая ей долгой жизни и плодотворного правления.
(слайд королевы)
1-й чтец: 
And now some words about etymology of the English term, king is derived from the Anglo - Saxon, cyning. It is possible related to old English «cynn», which means «family», «race» making-«King» is originally a «leader of the people».
слайды короны, шпаги, герба, скипетра)
2-й чтец: 
Английское слово  «король» происходит от англо – саксонского «кининг», - король, правитель. Оно также связано с древне – английским словом «кин» означающим, строящий семью, род, расу».

(слайды короны, шпаги, герба, скипетра)
2-й чтец: The symbols of the Royal monarchy are the Crown Jewels the Royal coat of arms, the scepter and a sword. 

1-й чтец: Главные символы  королевской  власти – корона, герб, скипетр и шпага.
This crown is decorated with brilliants, rubies, sapphires and emerald and considered to be the most valuable in the world.
(слайд короны)
2-й чтец: Корона украшена бриллиантами, рубинами, сапфирами, изумрудами и считается самой ценной в мире.

 

3-й чтец:
(слайд флага «штандарт»
 The Royal standard is a special banner, symbolizing the British monarchy power and the United Kingdom itself .When the Queen Elizabeth the second is in the Buckingham Palace it is flown above Buckingham.

4-й чтец: 
Королевский флаг «штандарт» - особое знамя, символизирующее власть британских монархов и само Соединенное Королевство.

The personal flag of the Queen Elizabeth the second was created in 1960. It follows the Queen in all her trips, but symbolizes only the state and the reigning Queen, but not all British kings.
On the flag there is the letter «Е» (Elizabeth. the Queen’s Crown and a besom of roses on the blue ground.
3-й чтец: 
Личный флаг королевы Елизаветы 2 был создан в 1960. Он как и Royal Standard сопровождает королеву во всех поездках, однако символизирует лишь государство и лично правящую королеву, не всех британских монархов.
Изображение на флаге состоит из первой буквы имени королевы -латинской E и венка из роз ,которые являются давними символами английских королей.

Танец «Джига» 
5-й чтец:  
The royal coat of arms reflects the history of the British Royalty. The symbol of Royal Standard are there as a shield. In the design the shield shows the various Royal emblems of different parts of the UK. The three lions of England, the lion of Scotland and the harp of Ireland. The shield is supported by English and the Scottish unicorn (единорог). Below if appears the motto of the sovereign (“God and my right”).

The plant badges of the UK-role, thistle a shamrock are often displayed on the beneath the shield.


6-  чтец: 
Как и королевский, Standard герб отражает историю королевства. Символика Royal Standard присутствует на гербе в виде щита, который держит лев и коронованный единорог – символ древних античных королей. Также на гербе показаны роза, чертополох и трилистник, символизирующие соответственно Англию, Шотландию и Северную Ирландию. Внизу написан девиз её Высочества. «Бог и справедливость».
7-й чтец: 
  Flags, stamps and coins all represented the Crown in different ways, while the symbols such as the Crown Jewels  exert a powerful fascination.

8-й чтец: 
Флаги, марки и монеты с изображением королевы представляют коронупо-разному, но сама корона королевы имеет особое очарование.

During the reign of the British Royal families which will celebrate the 1000 anniversary of monarchy in 2066, 7 dynasty were changed. The first title of the King had the Kind of England, the ruler of mercy,  who joined the odd Kingdom.

7- й чтец: презентация
 Во время правления Британского королевского дома, который в 2066 году будет отмечать своё 1000 – летие, сменилось 7 династий. Первый титул Короля Англии принял правитель Мерси, Оффа, объединивший свой властью разрозненные королевства. 

8-й чтец: 
Now the Visitors dynasty rules the state Elizabeth the second is the queen of Great Britain and Northern Ireland, the head of the Commonwealth and faith protector.

7-й чтец:
 Сейчас у власти род Виндзоров, который возглавляет Елизавета II, глава объединённого Королевства Великобритании и Северной Ирландии, а также стран содружества и защитница веры.

1-й Ведущий: (слайды королев и королей)
Kings and Queens… The meaning of these words are greatly extended now. We know the Queens of beauty, the Queens of music, dance, and sports and so on. 
2-й Ведущий: (слайды Видней Хьюстон, Мадонны, Кайли Миног)
Короли и королевы… значение этих слов сейчас имеет более широкое значение. Мы знаем королев красоты, королев и королей музыки, танца, спорта и так далее. 
It`s impossible to live without music. There are different styles of music and pop music is loved all over the world.
1-й Ведущий: (слайды Видней Хьюстон, Мадонны, Кайли Миног)
Наверное, мало кто может представить свою жизнь без музыки. А стили музыки очень разнообразны. На протяжение всего существования человечества существовало и существует множество стилей и  направлений музыки. Один из самых популярных стилей  известен как поп музыка.
Whitney Houston, Madonna, Kylie Managua and Mickle  Jackson are the really Queens and Keens of  this style.
2-й Ведущий:
Видней Хьюстон, Мадонна, Кайли Миног и Майкл Джексон –это настоящие королевы и короли поп музыки.
песня группы Black Eyed Peas Let's get it started
9 -й чтец: (слайд Майкла Джексона)

Michael Joseph Jackson was an American artist, actor, producer, singer and a dancer.  He was the successful singer (performer) in the history of pop music, a winner of 15 Grammy and hundreds another Awards. His name was written in “The Guinness Book of Records” 25 times.






10 -й чтец:

Майкл Джо́зеф  Дже́ксон  - это артист, актер, продюсер, автор и исполнитель песен, танцор, композитор, хореограф. Самый успешный исполнитель в истории поп-музыки, обладатель 15 премий Грэмми и сотен других премий. 25 раз занесён в Книгу рекордов Гиннеса.

 In 2009 year he was officially recognized “the American Legend” and “the Icon” of music. 
Michael Jackson is the King of pop-music. His impressive bright-radiant and capturing fascinating (потрясающий) taking breath away songs shook the entire world. His moonlight walking was mysterious, splendid and unbelievable. 
 
11 -й чтец:

В 2009 году он официально признан Легендой Америки и «Иконой» Музыки.
Майкл Джексон по истине считается «Королём» популярной музыки. 
Его впечатляющие, излучающие и потрясающие, захватывающие дух песни потрясли весь мир. Его «лунная походка» была великолепной, невероятной и загадочной.

танцор
1-й Ведущий: ( слайды Чарльз Парке, Дизе Джилеспай, и, конечно же Франк Синатра)
Early Jazz is a form of musical art that emerged in  late XIX - XX century in the United States. It was a result of the synthesis of African and European cultures which is spread widely all over the world. 
2-й Ведущий :
 Ещё одной формой музыкального искусства считается ранний джаз. Он появился в 19-20-м столетиях в США как результат синтеза Африканской и Европейской культур и впоследствии ,получивших широкое распространение.
The most Famous jazz singers are Frank Sinatra, Charlie Parker, Dizzy Gillespie and  Frank Sinatra. They made jazz so loved by many people.




1-й ведущий: (слайд Франк Синатра)
 Известные исполнители джаза – это Чарльз Парке, Дизе Джилеспай, и, конечно же Франк Синатра, горячо любимый многими зрителями.
12 -й чтец:
 Frank Albert Sinatra is an American actor, singer and showman. He was the brightest representative of romantic style of singing, a winner of "Grammy Avards” 9 times, and was famous for his «velvety" voice tone.
13 - й чтец: (слайд Франк Синатра)
Фрэ́нсис А́льберт Сина́тра— американский актёр, певец,  и шоумен. Девять раз становился лауреатом премии «Грэмми». Славился романтическим стилем исполнения песен и «бархатным» тембром голоса.
Саксафон
1 -й ведущий: (слайд Элвис Пресли)
 Rock-n-roll is another genre of  music which is popular among the youth and groups . It appeared in the middle of the 1950s.  It contains combination of elements from African-American and "white" genres as rhythm and blues and country music.
2-й ведущий:
 Рок-н-ролл – это ещё один жанр  музыки,  популярный среди молодёжи и более старшего поколения. Он появился в 1950-х годах. Он представляет собой комбинацию элементов Афроамериканских ритмов и европейского жанра блюза и кантри музыки.
18 -й чтец: The first star of rock –n - roll was Elvis Presley. He is also called the King of Rock and Roll. He is famous all over the world and many people simply call him Elvis. The Stable name “King of Rock-n-role” is associated with E. Presley. He is the third among the greatest word famous singers.
  Первой звездой рок-н-ролла стал Элвис Пресли. Его известность настолько широка, что многие люди называют его лишь по имени — Элвис. С Элвисом Пресли также ассоциируется устойчивое словосочетание «Король рок-н-ролла» (в Америке зачастую просто «Король»). Занимает третье место среди величайших исполнителей всех времён в этом жанре.
19 -й чтец: (слайды Роллинг Стоун, Дип Пепле, Нирвана)
The modern ideas, breathed new life in a rock 'n' roll, were brought from the Old World "British invasion" led by The Beatles in the first half of the 1960s. Many rock and roll hits of the 1950s were rising by the British bands. After that people began to use a  general term  "rock" . And the most famous rock groups were Rolling Stones, DEEP Purple, Nirvana.
18 -й чтец: 
Современные идеи, вдохнувшие новую жизнь в рок-н-ролл, заимствованы  из старого  «British invasion», возглавляемого  группой «Битлз» в первой половине 1960-х годов. Многие хиты рок-н-ролла 1950-х годов предвосхитили Британский джаз. После этого появился термин «рок».
И самыми известными группами являются Роллинг Стоун, Дип Пепле.
Танец 
1-й ведущий: (слайд Битлз)
Music is the greatest thing which connects people all over the world. It`s a common human property.
 The Beatles…Who are they?
2-й ведущий:
Музыка – это великая вещь, объединяющая людей всего мира! Она не имеет ни национальностей, ни гражданства. Это основное свойство человека!
БИТЛЗ… Кто они?
They are four boys from Liverpool, who decided to play and sing together. They had a long way from Liverpool to legend. And we can call them outstanding philosophers and optimists.
1-й ведущий:
Это 4 молодых человека из Ливерпуля, которые решили петь и играть вместе.  Их путь от Ливерпуля до легенды был долгим. Но мы можем их назвать философами и оптимистами.
20 -й чтец: (слайд Битлз)
John Lennon was only 17 when he formed his first band, The Quarry men.
In 1957 Lennon invited Paul McCartney to join his group. 
P. McCartney introduced his friend and former classmate, George Harrison to Lennon and he joined the group too. 
In 1960 drummer Pete Best became the fourth member of to the group. 
21-й чтец: (слайд Битлз)
Джону Леннону было всего 17 лет, когда он создал свою первую музыкальную группу (The Quarry men). В 1957 году Леннон пригласил Пола Маккарти вступить в его группу. Пол Маккарти познакомил Джона Леннона со своим другом, бывшим одноклассником  Джорджем Харисоном, и он стал третьим участником группы. И в 1960-м году барабанщик Пит Бест стал четвёртым членом этой группы.
22-й чтец: 
The Fab Four became Members of the Order of the British Empire.  также их называют «великолепной четвёркой» [англ. Fab Four]) британская рок-группа из Ливерпуля, основанная в 1960 году, в составе которой играли Джон Леннон, Пол Маккартни, Джордж Харрисон, Ринго Старр Начав с подражания классикам американского рок-н-ролла 1950-х годов, The Beatles пришли к собственному стилю и звучанию. The Beatles оказали значительное влияние на рок-музыку и признаются специалистами одной из наиболее успешных групп XX века, 1963 году группа начала восхождение к успеху, породив своим творчеством глобальное явление — битломанию. Группа завоевала семь наград «Грэмми». Вся четвёрка, в знак признания заслуг перед страной, награждена орденами MBE. The Beatles прекратили совместную работу в 1970 году
This band, their great music means a lot for people. Many people all over the world love Beatles. So we can say with sure that they are still existing because their music will never die! 
23-й чтецслайд Eminem)
Hip-hop and rep are modern musical genres or musical form. Subculture of hip-hop was born in 1974 in African-American and Latino neighborhoods of the Bronx.
